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REVISTA PRESEI 

Cuprins:  

• Comunicat de presa Federatia SANITAS 

• Radiodifuziunea Romana la un pas de greva generala! 

• Premierul Ciuca amana o luna evaluarea ministrilor pentru a finaliza pregatirea 

PNRR 

• MIPE: Patru din cele opt Programe Operationale Regionale au fost trimise oficial 

Comisiei Europene 

• Ministrul Apararii anunta ca a semnat o ordonanta ce are ca scop majorari ale 

salariilor si soldelor pentru personalul militar si pentru politisti, de la 1 iulie. 

• Ministrul Turismului anunta ca au fost repuse in circuit tichetele de vacanta 

pentru bugetari 

• Ministrul Educatiei a anuntat cresterea valorii premiilor pentru participantii la 

olimpiade. Din toamna, universitatile vor putea desfasura mare parte din activitati 

online, iar integrarea studentilor pe piata muncii va fi urmarita. 

• Ultima ora - Ministrul Agriculturii anunta ca Romania cumpara fabrica de zahar 

de la Ludus 

• Agentia Municipala pentru Ocuparea Fortei de Munca Bucuresti informeaza  

absolventii  institutiilor de invatamant, promotia 2022 

• INS: Managerii estimeaza o crestere accentuata a preturilor in industria 

prelucratoare, constructii si comert cu amanuntul 

• Circa 88% din volumul investitional din Romania in 2021 a fost reprezentat de 

tranzactii cu cladiri (analiza) 

• Klaus Iohannis, discutie cu presedintele Consiliului European: acestea sunt 

principalele subiecte pe agenda 
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• Bogdan Aurescu participa vineri la trilaterala Romania-Polonia-Turcia, de la 

Istanbul/ Se discuta teme de securitate, in principal situatia din Ucraina 

• Romania sprijina un proces rapid de aderare a Finlandei si Suediei la NATO, a 

spus ministrul Bogdan Aurescu intr-o convorbire cu omologii sai finalndez si 

suedez 
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• Comunicat de presă Federatia SANITAS 

Consiliul Naţional al Federaţiei SANITAS din România deschide seria acțiunilor de 

protest cu organizarea unui miting în data de 15 iunie 2022 

Liderii judeţeni reprezentând cei peste 100.000 de membri de sindicat din Sănătate şi 

din Asistenţa socială au analizat multitudinea de probleme de natură salarială cu care se 

confruntă, în prezent, angajații din cele două sisteme. 

Discuțiile s-au raportat inclusiv la obiectivele Planului Național de Redresare și Reziliență 

(PNRR) de reformare a sistemului public de salarizare și la modul în care guvernanții își 

propun să construiască un nou cadru legislativ în acest domeniu.  

În opinia membrilor Consiliului Național, autoritățile s-au angajat, prin PNRR, să 

modifice sistemul de salarizare, inclusiv cel de acordare a sporurilor, fără să țină seama 

de specificul muncii în domeniul Sănătății și al Asistenței sociale – care diferă 

semnificativ de celelalte sectoare bugetare (de exemplu, să plafoneze sporurile la 20% 

din salariul de bază și să le acorde în cuantum fix, ca procent din salariul de bază minim 

brut pe țară garantat în plată). În situația în care viitoarea lege a salarizării va fi 

construită pe baza principiilor asumate în capitolul ”Bună guvernanță” din PNRR, 

principalii perdanți vor fi angajații din Sănătate și din Asistență socială. 

În urma discuțiilor și în concordanță cu cererile repetate ale membrilor noștri de sindicat, 

Consiliul Naţional al Federaţiei SANITAS a hotărât organizarea de acţiuni sindicale 

revendicative, începând cu un miting de protest în data de 15 iunie 2022, unde și-au 

anunțat deja participarea peste 10.000 de membri SANITAS din toată țara. 

Revendicările Federaţiei SANITAS sunt: 

1. Aplicarea corectă și în totalitate a prevederilor Legii-cadru nr. 153/2017 privind 

salarizarea personalului plătit din fonduri publice, pentru toate drepturile salariale 

cuvenite angajaților din Sănătate și din Asistență socială: creșterea salariilor de bază, 

aplicarea sporurilor și plata gărzilor la salariul de bază aflat în plată etc.; 

2. Asigurarea finanțării voucherelor de vacanță de la bugetul de stat, pentru angajații din 

Sănătate;  
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3. Eliminarea din Legea-cadru nr. 153/2017 a plafonului de 30% care limitează acordarea 

sporurilor, compensațiilor, primelor, indemnizațiilor și a altor drepturi salariale pentru 

angajații din Sănătate și Asistență socială; 

4. Rediscutarea cu partenerii sociali a obiectivelor asumate de autorități prin PNRR în 

ceea ce privește buna guvernanță în sectorul public, cel puțin cele referitoare la  

principiile care vor sta la baza reformei sistemului public de salarizare. 

Constatăm că autoritățile și-au asumat, prin PNRR, modificarea politicii de salarizare în 

sectorul public și adoptarea unei noi legi a salarizării până în vara anului 2023. Până la 

apariția unui nou cadru legal, Federația SANITAS din România cere aplicarea de urgență 

a legii actuale – Legea nr. 153/2017, în totalitatea ei, pentru toți angajații din Sănătate și 

din Asistență socială.  

”Revendicările Federației Sanitas urmăresc exclusiv aplicarea corectă, echitabilă și 

completă a unei legi care este în vigoare, pentru toți angajații din Sănătate și Asistență 

socială. Nu cerem  drepturi suplimentare pentru membrii noștri de sindicat.  

Vrem doar ca autoritățile să respecte ceea ce ele însele au legiferat!  

Vrem ca angajaților să li se recunoască valoarea muncii, să fie tratați corect din punct de 

vedere salarial, fără discriminări. 

 Sunt o mulțime de prevederi ale Legii 153/2017 care au fost suspendate în ultimii doi 

ani, efectul fiind că mai mult de 60% dintre angajați au suportat pierderi de venituri 

salariale, ceea ce nu este normal! 

În aceste condiții, este perfect îndreptățită nemulțumirea membrilor noștri și decizia lor 

de a nu se limita la proteste de stradă, dacă legea nu va fi aplicată corect”, a declarat 

Leonard Bărăscu, președintele Federației SANITAS. 

 Vom comunica în timp util locul de desfășurare a mitingului și intervalul orar, după 

parcurgerea tuturor procedurilor legale de notificare a autorităților. 

(Sursa: CONSILIUL NAȚIONAL AL FEDERAȚIEI SANITAS DIN ROMÂNIA) 
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• Radiodifuziunea Română la un pas de grevă generală! 

În urma impasului negocierii CCM, Federația FAIR-MediaSind așteaptă până luni, 30 mai 

2022,  acordul salariaților pentru declanșarea grevei generale în Radioul Public! 

Constatând că termenul convenit de către părți privind negocierea și semnarea 

Contractului Colectiv de Muncă din Societatea Română de Radiodifuziune a expirat 

astăzi, 26 mai 2022,  

constatând că oferta angajatorului privind majorarea salarială a rămas aceeași, și anume, 

234 lei net fără sporul de vechime și  292 lei cu sporul maxim de vechime, 

constatând că ofertele prezentate de către reprezentanții Federației FAIR-MediaSind - 

indexarea obligatorie a salariilor cu rata inflației  acordată de două ori pe an, majorarea 

salariilor cu 30 la sută și acordarea unor sporuri pentru condiții de muncă au fost 

respinse  de către angajator, 

constatând lipsa de flexibilitate din partea echipei de negociere a administrației SRR, 

constatând că drepturile negociate în actualul CCM sunt sub cele negociate de către 

federație împreună cu membrii afiliați în anul 2020,  (amănunte aici: FAIR-MediaSind 

prezintă public documentul negociat în Societatea Română de Radiodifuziune) 

Federația Cultură și Mass-Media FAIR-MediaSind împreună cu sindicatele afiliate din 

Societatea Română de Radiodifuziune -  Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind, 

Sindicatul Național din Cultură FAIR, Sindicatul Liber al Salariaților din SRR și Sindicatul 

Salariaților din SRR – SINDSAL – solicită salariaților Radioului Public să comunice liderilor 

organizațiilor sindicale afiliate și la mail ccm@mediasind.ro până în data de luni, 30 mai 

2022, ora 12,00, acordul  sau dezacordul  pentru declanșarea conflictului de muncă în 

Radioul Public! 

Reprezentanții Federației FAIR-MediaSind  consideră drept rușinoasă și umilitoare așa-

zisa ofertă a echipei de negociere din partea SRR care nu acoperă nici măcar rata 

inflației, explozia de prețuri la alimente, combustibili, energie electrică, termică etc.  

În consecință, în cazul în care majoritatea angajaților doresc declanșarea conflictului de 

muncă, Federația FAIR-MediaSind va notifica angajatorul  și va solicita ITM București 

concilierea conflictului.  
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În cazul în care și după această etapă negocierile vor fi în impas, atunci organizațiile 

afiliate vă vor pune la dispoziție tabelele cu semnături pentru declanșarea grevei de 

avertisment și a grevei generale. 

Pe această cale Federația din Cultură și Mass-Media FAIR-MediaSind împreună cu 

organizațiile afiliate din SRR fac un apel public către  conducerea Societății Române de 

Radiodifuziune să dea dovadă de responsabilitate și să acorde angajaților instituției 

măcar aceleași drepturi de care beneficiază prin contracte colective de muncă și 

angajații din Societatea Română de Televiziune și Agenția Națională de Presă AGERPRES, 

dar și din celelalte instituții de presă cu capital privat! 

Vă vom ține la curent cu desfășurarea evenimentelor. 

(Sursa: Departament Comunicare Federația FAIR – MediaSind) 

 

• Premierul Ciucă amână o lună evaluarea miniștrilor pentru a finaliza 

pregătirea PNRR 

Premierul Nicolae Ciucă a anunțat joi că a amânat cu o lună evaluarea miniștrilor la 

jumătate de an de mandat pentru că la finalul lunii iunie trebuie prezentat Comisiei 

Europene stadiul promisiunilor asumate de România în PNRR. 

”Am amânat evaluarea miniștrilor cu o lună pentru că la finele lunii iunie trebuie 

prezentate toate jaloanele și țintele aferente semestrului 1, iar îndeplinirea acestora, 

pentru a putea să avem un parcursurs coerent al PNRR, reprezintă un indicator 

important în evaluarea performanței miniștrilor și secretarilor de stat”, a spus Nicolae 

Ciucă la Poiana Brașov, unde are loc ședința Ligii Aleșilor Locali PNL. 

(Sursa: g4media.ro) 
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• MIPE: Patru din cele opt Programe Operaţionale Regionale au fost 

trimise oficial Comisiei Europene 

Patru din cele opt Programe Operaţionale Regionale (POR) prin care vor fi atraşi banii în 

perioada 2021-2027 au fost trimise oficial Comisiei Europene, informează Ministerul 

Investiţiilor şi Proiectelor Europene (MIPE). 

Conform sursei citate, descentralizarea permite simplificarea procedurilor, 

transparentizarea şi scurtarea timpilor, astfel încât generarea de politici publice 

regionale să ducă la investirea eficientă a fondurilor europene în funcţie de specificul 

local. 

Guvernul României a avizat în şedinţa de joi, 26 mai, cel de-al patrulea Program 

Operaţional Regional (POR) pentru exerciţiul financiar 2021-2027, aferent regiunii Nord-

Vest. 

Astfel, în interval de o săptămână, au fost transmise oficial Comisiei Europene spre 

verificare şi aprobare Programele Operaţionale Vest, Sud-Vest Oltenia, Sud Muntenia şi 

Nord-Vest ce vor fi implementate de Agenţiile pentru Dezvoltare Regională, ca urmare a 

faptului că începând cu perioada de programare 2021-2027 acestea îndeplinesc funcţia 

de Autorităţi de Management pentru Programele Operaţionale Regionale. 

"Este un moment mult aşteptat pentru debirocratizare şi pentru dezvoltarea echilibrată 

în care toate regiunile, prin negocieri purtate direct cu Comisia Europeană în funcţie de 

specificul şi necesităţile locale, devin competitive la nivel european", a explicat Marcel 

Boloş, ministrul Investiţiilor şi Proiectelor Europene (MIPE). 

La rândul său, Sorin Maxim, preşedintele Asociaţiei Agenţiilor pentru Dezvoltare 

Regională din România (ROREG), mizează pe digitalizarea şi simplificarea proceselor, 

transparentizare şi apropierea faţă de beneficiari pentru o creştere a eficienţei 

investiţiilor din fonduri europene. 

"Felicităm Guvernul pentru viziunea sa şi pentru acest proces ce va permite o dezvoltare 

armonioasă a regiunilor. Credem că ne aflăm în faţa unui moment istoric pentru 

România, în primul rând datorită faptului că este pentru prima oară când putem genera 

politici publice la nivel regional.  
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În România, marile disparităţi sunt în interiorul regiunilor (în unele cazuri, ele sunt chiar 

de două ori mai mari de la un judeţ la altul), faţă de diferenţele între regiuni, care nu 

depăşesc procentul de 40%. De aceea, credem că o abordare personalizată pentru 

fiecare regiune va putea rezolva o mare parte dintre aceste probleme. Scurtarea timpilor 

de reacţie va facilita absorbţia şi putem vorbi despre investirea, nu cheltuirea banilor 

europeni", a precizat Sorin Maxim. 

În comunicat se menţionează specificul fiecărui Program Operaţional Regional transmis 

Comisiei până în prezent. 

Astfel, POR Vest, în valoare de 1,1 miliarde euro, a fost avizat la 18 mai de către 

Guvernul României şi are printre obiective: dezvoltarea ecosistemului regional de 

cercetare, dezvoltare şi inovare (CDI), digitalizarea IMM-urilor şi a autorităţilor publice 

locale şi susţinerea dezvoltării, competitivităţii şi productivităţii IMM-urilor, în special în 

domeniile de specializare inteligentă. Acest program cuprinde judeţele Arad, Caraş-

Severin, Hunedoara şi Timiş. 

Totodată, POR Sud-Vest Oltenia, în valoare de aproximativ 1,2 miliarde de euro, a primit 

miercuri, 25 mai, avizul din partea Guvernului şi are printre obiective: dezvoltarea 

infrastructurii rutiere, sociale, de sănătate şi de patrimoniu cultural, precum şi investiţii în 

mobilitatea urbană sau infrastructura de învăţământ. Acest program cuprinde judeţele 

Dolj, Gorj, Mehedinţi, Olt şi Vâlcea. 

POR Sud-Muntenia, în valoare de aproximativ 1,3 miliarde de euro, a primit miercuri, 25 

mai, avizul din partea Guvernului şi are printre obiective: susţinerea capacităţii de 

inovare şi digitalizare a administraţiei locale şi a economiei regionale, dezvoltarea 

durabilă a infrastructurii şi serviciilor şi valorificarea potenţialului cultural şi turistic al 

regiunii. Acest program cuprinde judeţele Argeş, Călăraşi, Dâmboviţa, Giurgiu, Ialomiţa, 

Prahova şi Teleorman. 

POR Nord Vest, în valoare de 1,1 miliarde de euro, a primit joi, 26 mai, avizul din partea 

Guvernului şi are printre obiective: dezvoltarea în ceea ce priveşte creşterea inteligentă şi 

sustenabilă a economiei, valorificând diversitatea locală şi stimulând inovarea în vederea 

diminuării disparităţilor şi creşterii standardului de viaţă. Acest program cuprinde 

judeţele Bihor, Bistriţa-Năsăud, Cluj, Maramureş, Satu-Mare, Sălaj. 
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De asemenea, POR Bucureşti-Ilfov, POR Sud-Est, POR Centru şi POR Nord-Est urmează 

să fie în scurt timp trimise Guvernului spre avizare. Toate investiţiile ce urmează să fie 

susţinute prin POR 2021-2027 vor combina principiile sustenabilităţii, accesibilităţii şi 

incluziunii sociale şi teritoriale, pentru a oferi cetăţenilor accesul la servicii publice 

eficiente şi o calitate ridicată a vieţii. 

Conform studiilor efectuate de Asociaţia Agenţiilor pentru Dezvoltare Regională din 

România (ROREG), marile disparităţi sunt în interiorul regiunilor (în unele cazuri, ele sunt 

chiar de două ori mai mari de la un judeţ la altul), faţă de diferenţele între regiuni, care 

nu depăşesc procentul de 40%. De aceea, o abordare personalizată pentru fiecare 

regiune va putea rezolva o mare parte dintre aceste probleme. 

Totodată, Ministerul Investiţiilor informează că vor fi alocate peste 30 de miliarde de 

euro prin cele 16 Programe Operaţionale aferente 2021-2027. 

La mijlocul lunii aprilie, România a transmis Comisiei Europene varianta finală a 

Acordului de Parteneriat pentru perioada de programare 2021-2027, al treilea exerciţiu 

financiar prin care statul român va beneficia de fonduri europene, cele şaisprezece 

Programe Operaţionale prin care României îi vor fi alocate fonduri europene de peste 30 

de miliarde de euro fiind deja în curs de transmitere în variantele finale negociate. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Ministrul Apărării anunță că a semnat o ordonanță ce are ca scop 

majorări ale salariilor și soldelor pentru personalul militar și pentru 

polițiști, de la 1 iulie. 

Conform Ministerului Apărării, ministrul Dîncu a semnat încă de marți, 24 mai, un proiect 

de ordonanță ce propune actualizarea și îmbunătățirea unor serii de prevederi din 

domeniul salarizării personalului din Ministerul Apărării Naționale și din celelalte 

instituții din sistemul de apărare, ordine publică și securitate națională. 

De exemplu, ordonanța prevede dublarea indemnizației de delegare/detașare pentru tot 

personalul militar, pentru polițiști și pentru polițiștii din penitenciare, dar și pentru 

personalul civil “care participă la misiuni de instrucție, exerciții 

militare/polițienești,  
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trageri și aplicații, în tabere sau în poligoane, cu o durată mai mare de 24 de ore, pe 

teritoriul României, la o distanţă mai mare de cinci kilometri de localitatea în care îşi au 

locul permanent de muncă, pentru care specificul activităţilor nu permite înapoierea la 

sfârşitul zilei de lucru în localitatea în care îşi au locul permanent de muncă”. 

Ordonanța mai propune posibilitatea actualizării, începând cu data de 1 iulie 2022, a 

cuantumului soldei de grad/salariului gradului profesional deținut pentru personalul 

militar, polițiști și polițiștii de penitenciare. Astfel, ordonanța prevede o majorare de 75% 

din soldă/salariu pentru personalul care execută muncă suplimentară, cu caracter 

neprevăzut, căruia nu i se poate acorda timp liber din cauza deficitului de personal. 

Totodată, soldaţii şi gradaţii profesionişti vor avea dreptul la o compensaţie lunară 

pentru chirie de până la 50% din solda de funcție. 

Cuantumul concret al compensației va fi stabilit prin hotărâre de Guvern, la propunerea 

ministrului Dâncu. “(…) a rezultat cu claritate că există deficite importante de personal, că 

avem probleme serioase în ceea ce privește retenția personalului de înaltă specializare. 

În lipsa unor măsuri oportune și eficiente, aceste probleme se vor agrava în timp”, 

argumentează ministrul. 

Propunerile integrale 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

• Ministrul Turismului anunță că au fost repuse în circuit tichetele de 

vacanță pentru bugetari 

Ministrul antreprenoriatului şi turismului, Daniel Cadariu, a declarat, joi, că în mandatul 

său au fost repuse în circuit tichetele de vacanţă pentru sectorul bugetar şi a menţionat 

că în programul de investiţii din turism vor fi prioritare domeniul schiabil şi turismul 

balnear. 

„Am adoptat, Guvernul, ordonanţa prin care au fost repuse în circuit tichetele şi 

voucherele de vacanţă pentru salariaţii din sectorul bugetar încă de la început de 

mandat, din luna decembrie. Tot atunci am închis un program în desfăşurare, care trena 

de din 2018 – Start-up Nation ediţia a 2-a.  
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De asemenea, în lunile decembrie şi ianuarie am efectuat plăţile pentru 8.300 operatori 

economici din domeniul turismului, în cadrul schemei de ajutor HoReCa – 200 milioane 

de euro în decembrie, 250 milioane de euro în ianuarie”, a afirmat Cadariu, la reuniunea 

Ligii Aleşilor Locali ai PNL, desfăşurată la Poiana Braşov, unde a prezentat bilanţul celor 

şase luni de guvernare în coaliţie. 

El a spus că, în acest moment, este aproape finalizată Măsura 2 a schemei de ajutor 

Capital de lucru pentru IMM-uri, în valoare totală de aproape un miliard de euro, 

menţionând că mai sunt de achitat 150 milioane de euro pentru aproximativ 3.000 de 

beneficiari. 

„Tot în perioada aceasta, urmează să închidem etapa a doua din Măsura 1, acele 

microgranturi pentru microîntreprinderi. Din 33.000 de cereri pe care le-am analizat, am 

încheiat 25.000 dintre ele, sunt eligibile, şi am efectuat deja plăţi pentru 11.500 dintre 

ele”, a adăugat Cadariu. 

Ministrul a menţionat că, în luna decembrie, a deblocat două acţiuni principale, necesare 

şi aşteptate de către mediul de afaceri: redeschiderea participării operatorilor din turism 

la târgurile internaţionale sub pavilion naţional, precum şi participarea la alte târguri de 

export pentru produsele româneşti. 

„Împreună cu Ministerul de Finanţe şi cu Fondul de Garantare a Creditelor pentru IMM-

uri am pus bazele a patru programe de garantare pentru mediul de afaceri: IMM Prod, 

Rural Invest, Garant Construct şi Innovation”, a mai spus Cadariu. 

El a anunţat că este în pregătire un pachet de 13 programe care să vină în sprijinul 

mediului de afaceri, menţionând, în acest sens, ediţia a 3-a a programului Start-up 

Nation, un program pentru microindustrializare, unul pentru dezvoltarea activităţilor de 

comerţ şi prestări servicii, precum şi un program în sprijinul turismului prin aducerea de 

turişti străini în România. 

Cadariu a menţionat şi alte programe: unul dedicat exclusiv femeilor, unul privind 

acordarea de credite cu dobândă subvenţionată pentru IMM-urile din România, precum 

şi un „eventual” program HoReCa 2 pentru a compensa pierderile din 2021. 

„Referitor la planul de investiţii pentru turism, din păcate ministerul nu are fonduri nici 

din PNRR, nici din fondurile structurale ulterioare 2021-2027, ne vom baza doar 

pe bugetul de stat.  
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Oricum ar fi, în momentul de faţă hotărârea de guvern care va defini pragul de investiţii 

pentru turism este în aprobare la celelalte ministere şi vor fi lansate două domenii 

prioritare: domeniile schiabile şi turismul balnear”, a precizat ministrul. 

(Sursa: g4media.ro) 

 

• Ministrul Educației a anunțat creșterea valorii premiilor pentru 

participanții la olimpiade. Din toamnă, universitățile vor putea 

desfășura mare parte din activități online, iar integrarea studenților pe 

piața muncii va fi urmărită. 

La finalul ședinței de guvern, ministrul Educației a susținut o declarație de presă în care a 

anunțat că a fost adoptată o ordonanță de urgență ce constă într-un pachet de măsuri 

pentru operaționalizarea proiectului ”România Educată”. Principalele declarații: 

Recunoașterea performanței. Aveam un sistem ridicol de recunoaștere a performanței la 

nivel național. Premii să pornească de la 65 de lei și să se termine la 120 de lei au fost 

ridicole. Astfel, premiul I va fi 1.000 de lei, premiul al doilea 700 de lei, premiul al treilea 

500 de lei, iar mențiunea 300 de lei.  

Guvernul a dublat alocația pentru elevi și profesori, până la 200 de lei pe zi, pentru 

olimpiadele naționale. 

Bursele de performanță vor fi acordate, pentru prima dată, și în școlile private. 

Vom crea cadrul legal pentru ca autoritățile legale să contribuie pentru creșterea 

valorilor acestor premii. Valoarea minimă este asigurată de minister, iar autoritățile 

locale pot suplimenta. 

Învățământul preuniversitar. Elevii din Ucraina se pot înscrie la liceu fără evaluare 

națională, pe locuri în plus pe lângă cele destinate elevilor români. 

Învățământul universitar. Am lansat apelul de 234 de milioane de euro pentru 

digitalizarea universităților. Vor fi finanțate peste 60 de proiecte.  

Universitățile românești vor putea derula o bună parte din activități în sistem 

online beneficiind de mijloace digitale, din anul universitar 2022-2023.  
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Prin ordonanța de astăzi s-a creat baza legală pentru ca integrarea absolvenților pe 

piața muncii să poată fi monitorizată. Registrul matricol unic de la minister va fi 

interconectat cu alte baze de date de la alte instituții. Mediul universitar va fi mult mai 

bine conectat cu societatea. Vom avea informații despre viitorul absolvenților. 

În domeniul artelor spectacolului, programul de licență s-a mărit de la trei la patru ani. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

• Ultimă oră - Ministrul Agriculturii anunță că România cumpără 

fabrica de zahăr de la Luduș 

Ministrul Agriculturii şi Dezvoltării Rurale, Adrian Chesnoiu, a anunţat, joi, că a fost 

constituită echipa de negociere pentru preluarea fabricii de zahăr de la Luduş, iar statul 

va cumpăra fabrica în parteneriat cu fermierii. 

Ministrul Agriculturii şi Dezvoltării Rurale, Adrian Chesnoiu, a avut o nouă întâlnire 

oficială cu managementul companiei Tereos România pentru a prezenta echipa de 

negociere constituită prin ordin de ministru la nivelul MADR şi pentru a stabili 

calendarul privind preluarea fabricii de zahăr de la Luduş, judeţul Mureş. 

Citește și: Urmează o criză a zahărului în România? O fabrică celebră condusă de străini 

a fost închisă: precizări de la Ministerul Agriculturii - VIDEO 

"Vă transmit angajamentul ferm al statului român de a duce la bun sfârşit acest proces. 

Este nevoie să inventariem bunurile, activele, să demarăm auditurile necesare, precum şi 

elaborarea documentelor aferente, în conformitate cu prevederile legislaţiei în vigoare. 

Cumpărăm fabrica pentru a produce zahăr, în parteneriat cu fermierii. Ne dorim să 

reluăm cât mai repede ciclul de producţie şi activitatea în fabrică, mai ales în contextul 

internaţional al pieţei zahărului”, a declarat ministrul Chesnoiu. 

François Queva, CEO Tereos România, a infirmat toate zvonurile vehiculate în spaţiul 

public legate de închiderea fabricii, menţionând că angajamentul luat în fata ministrului, 

încă din luna aprilie, privind disponibilitatea vânzării acestei unităţi de producţie către 

statul român a rămas neschimbat.  
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De asemenea, reprezentantul companiei franceze a subliniat că nicio componentă a 

fabricii nu a fost dezmembrată, dezafectată sau vândută. 

Echipa de negociere formată din reprezentanţi ai MADR va transmite o adresă către 

managementul Tereos România, prin care va solicita documente juridice şi financiare, 

precum şi alte aspecte legate de funcţionalitatea fabricii de la Luduş, cu scopul de a face 

paşi concreţi în acest demers. 

La începutul săptămânii viitoare, echipa de negociere se va deplasa la Luduş pentru a 

evalua la faţa locului situaţia existentă, urmând ca după această etapă să fie implicaţi în 

acest proces specialişti şi experţi ai altor instituţii ale statului, astfel încât preluarea 

fabricii de zahăr să fie realizată în cele mai bune condiţii. 

Ambele părţi au agreat un calendar al preluării investiţiei, ţinând cont şi de necesitatea 

salvării locurilor de muncă pentru personalul angajat în fabrica de zahăr de la Luduş. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Agenţia Municipală pentru Ocuparea Forţei de Muncă Bucureşti 

informează  absolvenţii  instituţiilor de învătământ, promoţia 2022 

Absolvenţii  instituţiilor de învăţământ în vârstă de minimum 16 ani pot beneficia de o 

indemnizaţie de şomaj pentru o perioadă de 6 luni, reprezentând 50%  din valoarea 

indicatorului social de referinţă al asigurărilor pentru şomaj şi stimulării ocupării forţei 

de muncă în vigoare, dacă se înregistrează la agenţia pentru ocuparea forţei de muncă 

din raza căreia îşi au domiciliul, în maximum 60 de zile calendaristice  de la data 

absolvirii, ca persoană  în căutarea  unui loc de muncă. 

Indemnizaţia de şomaj se acordă după 60 de zile calendaristice de la data absolvirii, 

perioadă în care absolventul beneficiază de servicii gratuite în vederea angajării 

(informare şi consiliere profesională,  medierea muncii,  formare profesională),  precum 

și de măsuri de stimulare a ocupării (prime). 

Prin absolvent al unei instituţii de învăţământ se înţelege persoana care a obţinut o 

diplomă sau un certificat de studii, în condiţiile legii, în una dintre instituţiile de 

învăţământ gimnazial, profesional, special, liceal, postliceal sau superior, de stat 

ori particular, autorizat sau acreditat în condiţiile legii.  



CNSLR Fratia |  Revista Presei 27 mai 2022 15 

 

În cazul absolvenţilor de liceu, indiferent dacă au promovat sau nu examenul de 

Bacalaureat, termenul de 60 de zile se calculează din ziua următoare datei absolvirii 

studiilor, stabilită prin reglementările normative în vigoare. 

Conform Ordinului Ministerului Educației nr. 5549/2021, anul școlar pentru clasele a XII-

a zi, a XIII-a seral și frecvență redusă se încheie la data de 27 mai 2022. 

În cazul elevilor care nu au situaţia școlară încheiată la toate materiile, termenul de 60 de 

zile se calculează de la data promovării examenului de corigență, dată înscrisă în 

adeverinţa eliberată de instituţia de învăţământ. 

Actele  necesare  pentru  înregistrarea  absolventului  la  A.L.O.F.M.,  ca  persoană  în  

căutarea  unui loc de muncă,  sunt:  

• actul de identitate; 

• actele de studii şi de calificare  sau  adeverinţa din care să rezulte data absolvirii; 

• declaraţie pe proprie răspundere privind starea de sănătate – tipizat disponibil pe 

website-ul: www.anofm.ro - agentia AMOFM Bucuresti sectiunea Persoane 

fizice/Indemnizatii de somaj si venituri de completare. 

Adresele Agentiilor Locale de Sector:  

Sector 1 - Str. Spătaru Preda  nr.12, corp clădire A, Sector 5, telefon: 0758 102 136/ 

0758.102.141,  e-mail: sector-1@anofm.gov.ro; alofm.s1@anofm.gov.ro. 

Sector 2 - Str. Spătaru Preda  nr.12, corp clădire A, Sector 5, telefon: 

0758.102.142/0758.102.162,  e-mail: sector-2@anofm.gov.ro; alofm.s2@anofm.gov.ro. 

Sector 3 -  Str. Tăbăcarilor nr.20,  Sector 4,  telefon: 0758.102.127/0758.102.143,                                          

e-mail: sector-3@anofm.gov.ro; alofm.s3@anofm.gov.ro. 

Sector 4 - Str. Spătaru Preda  nr.12, corp clădire B,  Sector 5, telefon: 

0758.102.154/0758.102.164,  e-mail: sector-4@anofm.gov.ro; alofm.s4@anofm.gov.ro. 

Sector 5 - B-dul  Pieptănari  nr. 64, Sector 5,  telefon:  0758.102.155/0758.102.165,                                                  

e-mail:sector-5@anofm.gov.ro ; alofm.s5@anofm.gov.ro. 
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Sector 6 - B-dul Timişoara  nr. 59,  Sector 6, telefon: 0758.102.156/0758.102.166,                                                             

e-mail:sector-6@anofm.gov.ro ; alofm.s6@anofm.gov.ro.  

(Sursa: AGENŢIA MUNICIPALĂ PENTRU OCUPAREA FORŢEI DE MUNCĂ BUCUREŞTI) 

 

• INS: Managerii estimează o creştere accentuată a preţurilor în 

industria prelucrătoare, construcţii şi comerţ cu amănuntul 

Managerii români estimează pentru următoarele trei luni o creştere accentuată a 

preţurilor în industria prelucrătoare, construcţii şi comerţul cu amănuntul, potrivit 

datelor publicate vineri de Institutul Naţional de Statistică (INS). 

În cadrul anchetei de conjunctura din luna mai 2022, managerii din industria 

prelucrătoare preconizează pentru următoarele trei luni, creştere moderată a volumului 

producţiei (sold conjunctural +12%). Pentru activitatea de fabricare a băuturilor se va 

înregistra cea mai mare creştere (sold conjunctural +31). 

Referitor la numărul de salariaţi se estimează relativa stabilitate, soldul conjunctural fiind 

de +4% pe total industrie prelucrătoare. Pentru preţurile produselor industriale se 

prognozează creştere accentuată în următoarele trei luni (sold conjunctural +43%). 

Potrivit estimărilor din luna mai 2022, în activitatea de construcţii se va înregistra pentru 

următoarele trei luni creştere a volumului producţiei (sold conjunctural +20%). 

Managerii estimează creştere moderată a numărului de salariaţi (sold conjunctural +7%). 

În ceea ce priveşte preţurile lucrărilor de construcţii se preconizează creşterea 

accentuată a acestora (sold conjunctural +61%). 

În sectorul comerţ cu amănuntul managerii au estimat pentru următoarele trei luni, 

tendinţa de creştere a activităţii economice (sold conjunctural +23%). Volumul 

comenzilor adresate furnizorilor de mărfuri de către unităţile comerciale va înregistra 

creştere (sold conjunctural +20%). 

Angajatorii prognozează pentru următoarele trei luni, creştere moderată a numărului de 

salariaţi (sold conjunctural +15%). 

 

mailto:alofm.s6@anofm.gov.ro
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Managerii societăţilor comerciale estimează creştere accentuată a preţurilor de vânzare 

cu amănuntul (sold conjunctural +55%). 

Conform estimărilor din luna mai 2022, cererea de servicii (cifra de afaceri) va cunoaşte 

creştere moderată în următoarele trei luni (sold conjunctural +10%). Se estimează 

relativa stabilitate a numărului de salariaţi (sold conjunctural +5%). 

Conform opiniei managerilor, preţurile de vânzare sau de facturare ale prestaţiilor vor 

avea tendinţa de creştere (sold conjunctural +29%). 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

• Circa 88% din volumul investiţional din România în 2021 a fost 

reprezentat de tranzacţii cu clădiri (analiză) 

Stocul de birouri "verzi" este semnificativ mai mare în România decât oriunde altundeva 

în Europa, ţinând cont că 70% dintre clădirile de birouri deţin certificări verzi şi 85% 

dintre spaţiile de lucru sunt la rândul lor calificate ca fiind sustenabile, potrivit unei 

companii de investiţii imobiliare. 

Conform CBRE, 88% dintre tranzacţiile de investiţii pe segmentul clădirilor de birouri din 

România de anul trecut au implicat proprietăţi cu certificări de sustenabilitate iar acest 

lucru face ca segmentul de birouri să fie cel mai reprezentativ atunci când vine vorba de 

clădiri cu standarde de sustenabilitate, urmat de logistică şi retail. 

"Observăm o tendinţă clară în Europa: chiriaşii sunt foarte interesaţi şi dispuşi să 

plătească o chirie mai mare pentru spaţii de birouri sustenabile. Procentul poate varia de 

la 10% la aproape 30% în oraşe precum Copenhaga, Barcelona sau Amsterdam. În 

România, acest procent este la mijloc, situându-se la 16,5%, dar am înregistrat şi cazuri 

cu procente mai mari. Avem companii care s-au relocat din clădiri mai vechi în clădiri 

verzi din aceeaşi zonă a Bucureştiului, plătind cu 25% în plus pentru un nou birou 

premium: de la 11 euro/mp la 14,5 euro/mp net. Acest lucru reflectă clar o tendinţă de 

relocare bazată pe sustenabilitate. O serie de chiriaşi stabili au luat decizii de relocare 

impulsionaţi de noile obiective de sustenabilitate corporativă pe care şi le-au asumat.  

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 27 mai 2022 18 

 

În acest moment vorbim despre o creştere, dar din momentul în care criteriile ESG devin 

o necesitate pentru chiriaşi, a fi verde s-ar putea să însemne a avea clădiri ocupate", a 

declarat Luiza Moraru, head of property management CEE la CBRE, la conferinţa CEDER 

2022. 

Un factor cheie care determină creşterea cererii de chirii premium este retenţia 

angajaţilor, potrivit unui studiu realizat recent la nivel european pe teme de ESG. 

Acesta arată că 70% dintre mileniali, care reprezintă deja majoritatea forţei de muncă, îşi 

asumă atât de mult această direcţie încât spun că ar accepta un salariu mai mic pentru a 

lucra pentru o companie cu o viziune clară, pozitivă, în ceea ce priveşte sustenabilitatea. 

De asemenea, 71% dintre persoanele aflate în căutarea unui loc de muncă doresc să 

lucreze după pandemie pentru companii sustenabile, iar 86% dintre angajaţi preferă să 

sprijine sau să lucreze pentru companiile care sunt interesate de aceleaşi probleme ca şi 

ei. În plus, 83% dintre investitorii chestionaţi se aşteaptă la o creştere a cererii de clădiri 

sustenabile din partea chiriaşilor. 

Potrivit sondajului CBRE European Investors Intentions Survey (februarie 2022), 70% 

dintre respondenţi au adoptat deja criteriile ESG, iar majoritatea investitorilor consideră 

că îmbunătăţirile sunt esenţiale pentru punerea în aplicare a ESG. Mai mult decât atât, 

începând cu 2023, în conformitate cu legislaţia UE, aproximativ 50.000 de companii cu 

peste 250 de angajaţi sau venituri nete de 40 de milioane euro trebuie să prezinte 

rapoarte privind sustenabilitatea în corporaţie. 

"Atenţia acordată principiilor sustenabilităţii, în special eficienţei energetice, a crescut 

rapid în sectorul proprietăţilor comerciale. Există percepţia larg răspândită conform 

căreia, deşi dezvoltarea clădirilor durabile implică, în general, un cost suplimentar, 

aceasta ar trebui să genereze, de asemenea, beneficii pozitive, cum ar fi o rată redusă de 

neocupare, un proces de închiriere mai rapid, mai multă lichiditate sau condiţii de 

leasing mai bune", a declarat la acelaşi eveniment Joanna Sinkiewicz, head of industrial 

& logistics pentru regiunea CEE la CBRE. 

Conform taxonomiei UE, printre activităţile considerate sustenabile în sectorul imobiliar 

se numără renovarea clădirilor existente, modernizarea fiind privită drept cea mai bună 

soluţie pentru acest sector. Datele disponibile arată că 85% din clădirile din Europa au 

fost construite înainte de 2001, iar 85%-95% vor exista şi vor fi în uz şi în 2050. 
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Investiţiile în modernizarea lor pot genera în Uniunea Europeană până la 175 miliarde 

euro pe an. 

În România, 69% din stocul modern de spaţii de retail a fost livrat înainte de 2013. Din 

cele 4,03 milioane mp existente în acest moment, doar 0,53 milioane mp de spaţii de 

retail au fost recondiţionaţi în ultimii 3 ani, ceea ce indică faptul că vor exista mai multe 

proiecte de reamenajare decât dezvoltări noi. 

Odată cu reamenajarea şi folosirea echipamentelor eficiente din punct de vedere 

energetic, caracteristicile sustenabile şi soluţiile de energie verde devin un nou standard 

pentru companii, pe lângă funcţia socială şi de incluziune pe care centrele comerciale o 

îndeplinesc deja. 

Dacă în timpul pandemiei, parcurile de retail au raportat trafic şi cifre de afaceri foarte 

bune, tendinţele actuale arată că experienţa de shopping este cel mai apreciat lucru de 

către clienţi. 

Comerţul electronic şi abordarea omnichannel au devenit un mod normal de a activa pe 

acest sector, ceea ce a dus la o dezvoltare accelerată a segmentului logistic şi industrial. 

Potrivit datelor disponibile, sectorul de ecommerce din România va ajunge la 7 miliarde 

de euro în 2022, în creştere cu 13% faţă de 2021, iar fiecare miliard de euro cheltuit 

pentru comerţul electronic solicită circa 100.000 mp de noi spaţii industriale. 

De observat că 38% din stocul industrial modern al României a fost livrat înainte de 

2013, iar 2,23 milioane mp de stoc industrial trebuie modernizaţi pentru a se alinia 

standardelor ESG. 

CBRE Group, Inc. (NYSE: CBRE), Fortune 500 şi S&P 500 cu sediul central în Dallas este 

cea mai mare companie de servicii comerciale şi investiţii în real estate din lume, pe baza 

veniturilor din 2020. 

Compania are peste 100.000 de angajaţi şi deserveşte clienţi din peste 100 de ţări. CBRE 

oferă o gamă extinsă de servicii integrate, inclusiv administrare şi coordonare de 

tranzacţii şi management de proiecte, managementul proprietăţii, administrarea 

investiţiilor, evaluare, închiriere de proprietăţi, consultanţă strategică, vânzări de 

proprietăţi, servicii ipotecare şi servicii de dezvoltare. 

(Sursa: Agerpres)  
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• Klaus Iohannis, discuție cu președintele Consiliului European: acestea 

sunt principalele subiecte pe agendă 

Președintele Klaus Iohannis a avut o discuție cu președintele Consiliului European, 

Charles Michel, iar pe agendă figurează sprijin financiar și umanitar pentru Ucraina, dar 

și criza energetică sau alimentară din Europa. 

”În pregătirea viitorului Consiliu European, am avut un schimb de opinii cu președintele 

Consiliului European, Charles Michel, iar principalele subiecte de pe agendă sunt: sprijin 

umanitar și financiar pentru Ucraina, securitate alimentară, energie, securitate și 

apărare”, scrie Klaus Iohannis. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Bogdan Aurescu participă vineri la trilaterala România-Polonia-

Turcia, de la Istanbul/ Se discută teme de securitate, în principal 

situația din Ucraina 

Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, participă, vineri, la reuniunea Trilateralei pe 

teme de securitate a miniştrilor afacerilor externe din România, Polonia şi Turcia, 

desfăşurată la Istanbul, împreună cu ministrul polonez al afacerilor externe, Zbigniew 

Rau, şi cu ministrul turc al afacerilor externe, Mevlüt Çavuşoğlu, gazdă a reuniunii. 

Reuniunea Trilateralei are loc şi în contextul aniversării în acest an a 10 ani de la crearea 

acestui format, transmite News.ro. 

”În cadrul discuţiilor, cei trei miniştri de externe vor aborda subiecte de interes pe 

dimensiunea de securitate cu accent pe contextul actual regional şi euroatlantic, profund 

afectat ca urmare a agresiunii militare ilegale a Rusiei împotriva Ucrainei, fiind evidentă 

valoarea adăugată a acestui format de consultare trilaterală, lansat la iniţiativa României 

în anul 2012, pentru consolidarea securităţii regionale şi aliate. Totodată, şefii celor trei 

diplomaţii vor aborda subiecte de interes prioritar de pe agenda NATO, cu accent pe 

deciziile care urmează să fie luate în cadrul Summitului NATO de la Madrid, care se va 

desfăşura la finalul lunii iunie 2022, cu focus pe consolidarea posturii de apărare a 

Alianţei şi negocierea, aflată în curs, a Noului Concept Strategic al NATO”, a 

transmis, MAE, într-un comunicat de presă.  
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Sursa citată a precizat că, de asemenea, miniştrii afacerilor externe ai României, Poloniei 

şi Turciei vor aborda şi stadiul implementării proiectelor realizate în format trilateral şi 

vor discuta modalităţi de consolidare a dialogului trilateral, inclusiv prin dezvoltarea de 

noi proiecte. 

”Ministrul Bogdan Aurescu va prezenta, în cadrul discuţiilor, evaluările României privind 

consecinţele pe termen lung ale agresiunii ruse asupra arhitecturii europene de 

securitate şi a securităţii euroatlantice, în ansamblul său, şi va evidenţia necesitatea 

continuării, de o manieră susţinută şi coerentă, a procesului de consolidare pe termen 

lung a posturii NATO de descurajare şi apărare pe Flancul Estic, în mod unitar şi 

echilibrat, în special în sudul său, la Marea Neagră”, a mai transmis MAE. 

În cadrul discuţiilor privind pregătirea Summitului NATO de la Madrid, ministrul Bogdan 

Aurescu va reitera necesitatea ca viitorul Concept Strategic al NATO să reflecte, în mod 

realist şi adecvat, noul context de securitate cu care se confruntă Alianţa după 24 

februarie, ceea ce evidenţiază Rusia ca principală ameninţare la adresa NATO, şi să 

sublinieze prioritatea acordată de Alianţă apărării colective, ca sarcină principală a 

NATO. Totodată, ministrul afacerilor externe va sublinia susţinerea fermă a României 

pentru politica NATO a Uşilor Deschise şi pentru un proces rapid de aderare a Suediei şi 

Finlandei la Alianţă. 

Potrivit MAE, şeful diplomaţiei române va evoca rezultatele reuniunii în format Trilateral 

pe care a găzduit-o la Bucureşti în perioada 22-23 aprilie 2021, care a avut loc cu 

invitarea, în premieră, a miniştrilor de externe din Ucraina şi Georgia, la iniţiativa 

ministrului Aurescu, şi va sublinia valoarea adăugată a consultărilor pe teme de 

securitate în acest format de dialog, pledând pentru consolidarea pe mai departe a 

coordonării la nivel trilateral şi la nivel regional, respectiv în cadrul Alianţei, în special în 

actualul context de securitate, cu implicaţii fără precedent pentru securitatea regională şi 

euroatlantică. 

Cu prilejul Trilateralei, ministrul afacerilor externe Bogdan Aurescu va avea şi consultări 

bilaterale cu omologii săi din Polonia şi Turcia, privind aprofundarea Parteneriatelor 

Strategice ale României cu cele două state aliate. 

Prima reuniune a Trilateralei România-Polonia-Turcia a avut loc la iniţiativa României, la 

nivel de secretar de stat pentru afaceri strategice, în mai 2012, în marja 

Summitului NATO de la Chicago.  



CNSLR Fratia |  Revista Presei 27 mai 2022 22 

 

Crearea acestui format, la iniţiativa României, prin secretarul de stat pentru afaceri 

strategice Bogdan Aurescu (la acel moment), a avut în vedere importanţa cooperării 

aprofundate a celor trei state pe teme de interes comun, preponderent în domeniul 

securităţii, fiind dedicat coordonării în interiorul Alianţei Nord-Atlantice, inclusiv în 

condiţiile în care România avea deja Parteneriate Strategice bilaterale cu ambele state 

aliate. 

La nivel de ministru al afacerilor externe au avut loc opt astfel de consultări, începând cu 

anul 2016. 

(Sursa: g4media.ro) 

 

• România sprijină un proces rapid de aderare a Finlandei şi Suediei la 

NATO, a spus ministrul Bogdan Aurescu într-o convorbire cu omologii 

săi finalndez și suedez 

Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, a avut, joi, convorbiri telefonice cu miniștrii 

finalndez și suedez de externe, pe tema procesului de aderare a celor două state la 

Alianţa Nord-Atlantică, informează MAE într-un comunicat. 

Ministrul Bogdan Aurescu a reiterat aprecierea şi susţinerea României pentru 

demersurile Suediei şi Finlandei de aderare la NATO şi convingerea României că 

'aderarea acestor state va contribui la întărirea securităţii Alianţei în ansamblul său, 

printr-o postură de descurajare şi de apărare mai eficientă, inclusiv a Flancului Estic, din 

sudul acestuia, la Marea Neagră, până în nordul său'. 

Ministrul român de Externe a arătat că demersul celor două state reprezintă expresia 

ataşamentului acestora la comunitatea de valori şi a spiritului democratic pe care Alianţa 

Nord-Atlantică le apără şi le promovează.   Bogdan Aurescu a subliniat că România 

sprijină un proces rapid de aderare a Finlandei şi Suediei la NATO, amintind că ţara 

noastră este un promotor activ al politicii aliate a 'Uşilor deschise' şi a evidenţiat rolul 

determinant al Alianţei de asigurare a păcii şi securităţii în spaţiul euroatlantic, mai ales 

în actualul context securitar afectat de agresiunea ilegală a Rusiei contra Ucrainei. 
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Șeful diplomaţiei române le-a comunicat celor doi omologi, Ministrul Afacerilor Externe 

al Regatului Suediei, Ann Linde şi ministrul Afacerilor Externe al Republicii Finlanda, 

Pekka Haavisto, că România va acţiona pentru menţinerea solidarităţii şi unităţii aliate cu 

privire la decizia de extindere, în vederea depăşirii divergenţelor actuale privind 

candidaturile celor două state la NATO. 

Nu în ultimul rând, ministrul Bogdan Aurescu a subliniat că decizia privind apartenenţa 

la această organizaţie reprezintă 'o opţiune pe care fiecare stat este liber să o asume, în 

baza deciziei sale suverane şi prin îndeplinirea criteriilor stabilite pentru acest proces'. 

(Sursa: stiri.tvr.ro)  


